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Όπως παρατηρείς και από τον τίτλο, η «ΤΕΤΡΑΔΑ ΤΗΣ ΣΥΜΦΟΡΑΣ» έγινε η 
«ΠΑΡΕΑ ΤΗΣ ΣΥΜΦΟΡΑΣ» γιατί δεν είμαστε πια μόνο ο Βασίλης, ο Έκτορας, 
ο Κωνσταντίνος, ο Ορέστης και η κυρία Βασιλική! Είμαστε πολλοί και με χαρά 

μπορούμε πλέον να πούμε ότι έχουμε δημοσιογράφους, ερευνητές και 
σκιτσογράφους σε κάθε γωνιά του σχολείου!!!! Πήγαινε στην τελευταία 

σελίδα του τεύχους για να σου συστήσουμε τα καινούργια μας μέλη! Εάν είσαι 
και εσύ ένα από αυτά, θέλουμε να σου πούμε ένα μεγάλο ΕΥΧΑΡΙΣΤΩ για την 

πολύτιμη βοήθειά σου! 

Ποια είναι η Γκρέτα Τούνμπεργκ, η έφηβη  
που θέλει να σώσει τον κόσμο;  

 
Η Γκρέτα Τούνμπεργκ είναι μία δεκαεξάχρονη Σουηδή  

με σύνδρομο Asperger που πολεμά για το περιβάλλον. Είναι  
υποψήφια για το Νόμπελ Ειρήνης και για πολλά βραβεία.  
Πατέρας της ο Σβάντε Τούνμπεργκ, ηθοποιός και συγγραφέας,  
ένας βραβευμένος με Νόμπελ χημικός, ο οποίος εντόπισε τη σημασία των εκπομπών 
διοξειδίου άνθρακα για το κλίμα. 

Όταν ήταν μαθήτρια του Δημοτικού είχε επηρεαστεί από ένα βίντεο για την 
κλιματική αλλαγή το οποίο είχε προβάλει στην τάξη της ο δάσκαλός της, και μετά 
από αυτό έπεσε σε κατάθλιψη καθώς ένιωθε πως ήταν η μόνη που ενδιαφερόταν 
πραγματικά για το ζήτημα του περιβάλλοντος. Αν και όλα τα παιδιά επηρεάστηκαν 
από τις πληροφορίες, η Γκρέτα δεν μπόρεσε να το ξεπεράσει ποτέ. Αυτό συνέβη εν 
μέρει εξαιτίας του συνδρόμου της, το οποίο δεν της επέτρεψε να αφήσει στην άκρη 
τις δυσάρεστες σκέψεις και να επιστρέψει στην παιδική της καθημερινότητα. Η 
ψυχολογία της συνέχισε να χειροτερεύει, μέχρι που σε ηλικία 11 ετών, σχεδόν δεν 
μιλούσε και έτρωγε ελάχιστα για ολόκληρους μήνες. Η ίδια αδυνατούσε να 
καταλάβει πώς ήταν δυνατόν οι άνθρωποι να μην  
δίνουν προτεραιότητα σε ένα ζήτημα που απειλεί  
την ίδια την ύπαρξή τους. 

Το 2018 έκανε διαδήλωση για πρώτη φορά  
μόνη της για το κλίμα. Στα χέρια της κρατούσε ένα  
πλακάτ που έγραφε: «Με λένε Γκρέτα, πηγαίνω στην 
Τρίτη Γυμνασίου και απεργώ από το σχολείο για την 
κλιματική αλλαγή. Από τη στιγμή που εσείς οι  
ενήλικες δεν δίνετε δεκάρα για το μέλλον μου, λέω  
να μην κάνω κι εγώ το ίδιο». Το φθινόπωρο του 2019  
διαμαρτύρονται μαζί της για την κλιματική αλλαγή 4 εκατομμύρια μαθητές από 
πολλές πόλεις. 
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Σε ηλικία 11 ετών διαγνώστηκε με  
Σύνδρομο Άσπεργκερ, μια αναπτυξιακή  
διαταραχή που βρίσκεται στο φάσμα του 
αυτισμού. Το συγκεκριμένο σύνδρομο  
χαρακτηρίζεται κυρίως από επικοινωνιακές 
και κοινωνικές δυσκολίες. Ο αυτισμό για  
την ίδια όμως, είναι η υπερδύναμή της.  
Όπως λέει η ίδια: «Αν ήμουν όπως όλοι οι 
 άλλοι, θα είχα συνεχίσει τη ζωή μου και  
δεν θα είχα καταφέρει να δω το μέγεθος  
της κρίσης. Δεν θα μπορούσα να κάθομαι για ώρες και να διαβάζω πράγματα που 
με ενδιαφέρουν».  

Έχει λάβει μέρος σε πολλές συνόδους κορυφής καθώς και σε αυτήν του ΟΗΕ 
για το κλίμα μαζί με πολλούς παγκόσμιους ηγέτες, αλλά και με τον Πάπα Φραγκίσκο. 
Η ομιλία της στη Σύνοδο του ΟΗΕ ξεκίνησε με τη φράση: «Λέτε ότι δεν νοιάζεστε για 
τίποτα όσο για τα παιδιά σας, κι όμως κλέβετε το μέλλον τους μπροστά στα μάτια 
τους». 

Πολλοί την υποστηρίζουν και σκέφτονται το περιβάλλον ενώ άλλοι την 
κοροϊδεύουν και πιστεύουν ότι προωθεί συμφέροντα. Ο Βλαντιμίρ Πούτιν την 
περιέγραψε ως «ευγενικό και πολύ ειλικρινές κορίτσι». Σημείωσε, όμως, ότι γίνεται 
αντικείμενο εκμετάλλευσης προκειμένου κάποιοι άλλοι να προωθήσουν τα δικά τους 
συμφέροντα, ενώ τη χαρακτήρισε «κακά ενημερωμένη». Παρά τα όσα λέγονται είναι 
γεγονός ότι έχει επηρεάσει πολύ κόσμο για τον κίνδυνο του πλανήτη μας και κυρίως 
πολλούς νέους. 
 Άρθρο του Σπύρου Πανταζόπουλου Στ2 

ΕΚΤΕΛΕΣΗ 
Φτιάχνουμε τη ζύμη: σε ένα μπολ ανακατεύουμε 200γρ. βούτυρο με 100γρ. ζάχαρη 
μέχρι να ενωθούν καλά τα υλικά. Προσθέτουμε την ξινή κρέμα και συνεχίζουμε να 
ανακατεύουμε. Αφήνουμε το μίξερ και προσθέτουμε στο μπολ 450γρ. αλεύρι και το 
μπέικιν σόδα. Ζυμώνουμε μέχρι να έχουμε μια μαλακιά ζύμη. Την τυλίγουμε με 
πλαστική μεμβράνη και τη βάζουμε στο ψυγείο. 
Ετοιμάζουμε τη γέμιση: ανακατεύουμε στο μίξερ 200γρ. ζάχαρη και 200γρ. βούτυρο 
για να γίνουν σαν κρέμα. Προσθέτουμε τα αυγά και την βανιλίνη και συνεχίζουμε να 
χτυπάμε. Στο τέλος, ενσωματώνουμε 100γρ. αλεύρι και τα αμύγδαλα. 
Φτιάχνουμε τον καντά: προθερμαίνουμε τον φούρνο στους 200 βαθμούς. Χωρίζουμε 
τη ζύμη σε τρεις μπάλες. Κάνουμε ένα άνοιγμα με τη γροθιά μας στην καθεμία, 
βάζουμε μέσα το 1/3 της γέμισης και την ξανά κλείνουμε. Την κυλάμε επάνω σε 
αλευρωμένη επιφάνεια να ξαναγίνει σαν μπάλα και την παίζουμε με τις παλάμες μας 
να πάρει το σχήμα του δίσκου με ύψος 3εκ. και διάμετρο 15εκ. περίπου. Αν θέλουμε 
κεντάμε την επιφάνεια με ένα πιρούνι. Μεταφέρουμε τους δίσκους σε λαμαρίνα 
φούρνου ντυμένη με λαδόκολλα και ψήνουμε για 15 με 20 λεπτά ή μέχρι να πάρουν 
χρυσαφί χρώμα. Σερβίρουμε τον κάντα κομμένο σε τρίγωνα.  

Εάν δεν βρίσκουμε ξινή κρέμα μπορούμε να αναμείξουμε ένα φλιτζάνι τυρί 
cottage με μία κουταλιά της σούπας φρέσκο χυμό λεμονιού και 1/2 ξινόγαλο ή 
μπορούμε να χρησιμοποιήσουμε τη ρωσική ξινή κρέμα smetana.  

 
 

 

Συνταγή για 
λαχταριστό 

αρμένικο καντάς 
από τον Δαβίδ 

Γκαρνικιάν του ΣΤ2 
ΥΛΙΚΑ 
550γρ. αλεύρι 
300γρ. ζάχαρη 
1 αυγό 
450γρ. ξινή κρέμα (sour 
cream ή smetana) 
300γρ. βούτυρο 
200γρ. λευκά 
σοταρισμένα 
αμύγδαλα 
1 κ.γ. μπέικιν σόδα 
1 γερή πρέζα αλάτι 
1 δόση βανιλίνη  
 
200γρ. βούτυρο με 100γρ. 
ζάχαρη μέχρι να ενωθούν 
καλά τα υλικά. 
Προσθέτουμε την ξινή 
κρέμα και συνεχίζουμε να 
ανακατεύουμε. 
Αφήνουμε το μίξερ και 
προσθέτουμε στο μπολ 
450γρ. αλεύρι και το 
μπέικιν σόδα. Ζυμώνουμε 
μέχρι να έχουμε μια 
μαλακιά ζύμη. Την 
τυλίγουμε με πλαστική 
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Την Δευτέρα, στις 10 Φεβρουαρίου, ήρθε επιτέλους η  μεγάλη μέρα!!!! Θα παίρναμε συνέντευξη από τον Νίκο Λυγερό!!! 

Ναι καλά ακούσατε !  Τον πιο έξυπνο Έλληνα με δείκτη IQ 189!!!  Είχαμε προετοιμάσει τις ερωτήσεις που θα του 

κάναμε, είχαμε δίπλα μας και την κυρία Βασιλική να μας εμψυχώνει, βάλαμε και τα καλά μας και όλα θα πήγαιναν τέλεια !! 

Όταν επιτέλους, άνοιξε η κάμερα και αρχίσαμε να συζητάμε, 

είδαμε έναν άνθρωπο πάρα πολύ φιλικό και ευδιάθετο, 

πρόθυμο να απαντήσει σε όλες μας τις απορίες !  
1. (Αλέξανδρος) Πού γεννηθήκατε και πού 

μεγαλώσατε; 
Τυπικά στον Βόλο, όπου και μεγάλωσα 

2. (Βασίλης) Σε ποιο δημοτικό πηγαίνατε; 
Στο 3ο Δημοτικό. Είχα την κυρία Νίκη ως δασκάλα. 

3. (Έκτορας) Ποιος ήταν ο αγαπημένος σας δάσκαλος; 
Γιατί; Ποια χαρακτηριστικά είχε που σας κάνουν να 
τον θυμάστε ακόμα και σήμερα; 
Νομίζω ότι το γεγονός ότι σας είπα ακόμα και το 
όνομά της ενώ έχουν περάσει κάμποσες δεκαετίες 
δείχνει πόσο με εντυπωσίασε. Ήταν αυστηρή, ήτα 
δίκαιη και πάντοτε μας μάθαινε πολλά πράγματα. Θα 
σας πω και κάτι για να γελάσετε. Επειδή 
παρακολουθούσα πάρα πολύ τι έλεγε, εγώ είχα 
συνήθως το στόμα ανοιχτό και μου έλεγε κάπου 
κάπου να το κλείνω γιατί αλλιώς θα έμπαιναν οι 
μύγες (γέλια). Με πρόσεχε πολύ γιατί η γιαγιά μου 
ήταν γνήσια γιαγιά και με έντυνε σαν κρεμμύδι για 
να μην κρυώσω. Ήταν η κυρία Νίκη που μου έλεγε 
ότι μπορώ να βγάλω μερικά από αυτά τα τετρακόσια 
πράγματα που είχα πάνω μου. Συνολικά μπορούμε 
να πούμε ότι έδινε μια ιδιαίτερη σημασία στο τρόπο 
σκέψης, δηλαδή τον ορθολογικό, και επειδή εγώ δεν 
ήμουν ακριβώς μαθητής με την κλασσική έννοια 
χαιρόμουν που έβλεπα ένα συνάδελφο.  

4. (Κωνσταντίνος) Είχατε κάποιο αγαπημένο μάθημα 
όταν πηγαίνατε στο δημοτικό; Τι το έκανε 
αγαπημένο; 
Όχι, δεν είχα κάποιο αγαπημένο. Ξέρει στο Δημοτικό 
κάναμε από όλα τα μαθήματα και εμένα αυτό που 
μου άρεσε είναι να μαθαίνω καινούργια πράγματα, 
όποιος και να ήταν ο τομέας και μετά να τα 
αποθηκεύω έτσι ώστε να τα οργανώνω αργότερα 
στην σκέψη μου. Επειδή έχουμε να κάνουμε με 
ανθρώπους που είναι πιο μεγάλοι από εμάς, 
φυσιολογικά, οι δάσκαλοι, κάθε φορά μας 

μαθαίνουν και κάτι καινούργιο. Όταν ήταν τα ίδια, 
αυτά δεν μου άρεσαν, γιατί ήταν μια επανάληψη. 
Αλλά τα καινούργια ήταν πάντοτε σημαντικά, σε 
όλους τους τομείς.  

5. (Αλέξανδρος) Ποιο μάθημα δεν σας άρεσε και γιατί; 
Σε ποιο μάθημα δεν ήσασταν καλός; 
Μου άρεσαν όλα τα μαθήματα. Δεν είχα κανένα 
πρόβλημα με κανένα μάθημα γιατί εγώ τα έβλεπα με 
έναν τρόπο ενιαίο. Δηλαδή όταν εσείς κάνετε αυτές 
τις ερωτήσεις για τα μαθήματα, είναι σαν να ρωτάτε 
για τα δάχτυλα και εγώ ασχολούμουν με το χέρι. 
Είναι σαν να σας ρωτάω εγώ ποιο είναι το 
αγαπημένο σαν δάχτυλο.  
(Κωνσταντίνος) Τι εννοείται;  
Εσύ Έκτορα, τώρα που είσαι σε αυτήν την κατάσταση 
(ο Έκτορας είχε δεμένο το χέρι του κατά την 
συνέντευξης επειδή το είχε χτυπήσει) μπορείς να 
καταλάβεις ότι δεν μπορείς να έχεις αγαπημένο 
δάχτυλο. Πρέπει να έχεις και τα πέντε. Είναι το ίδιο 
με τους τομείς στα μαθήματα, όταν μιλάμε για 
αγαπημένο μάθημα και αφήνεις τα υπόλοιπα. Το 
σχολείο είναι φτιαγμένο για να μας μαθαίνει και τα 
πέντε δάχτυλα. 

6. (Αλέξανδρος) Είχατε φίλους στο δημοτικό σχολείο; 
Οι φίλοι σας ήταν μεγαλύτεροι ηλικιακά από εσάς, 
μικρότεροι ή στην ίδια ηλικία με σας; 

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ ΑΠΟ ΤΟΝ  
ΝΙΚΟ ΛΥΓΕΡΟ 
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Α τώρα μπαίνουμε στα δύσκολα! Φίλους είχα μέσα 
στην τάξη. Όμως στην πραγματικότητα ο νοητικός 
μου κόσμος ήταν πολύ έξω από το σχολείο όπου εκεί 
πέρα εγώ μιλούσα με γέρους. 
(Έκτορας) Γιατί το λέτε αυτό; 
Όταν λέω γέρους εννοώ πραγματικούς γέρους, όχι 
αυτούς που είναι πάνω από 20 ετών. Αυτό που μου 
άρεσε ήταν οι άνθρωποι που έχουν μεγάλη μνήμη 
και μπορούσαν να μου μάθουν πράγματα από τα 
παλιά. Η μόνη δυσκολία ήταν να ξεχάσουν οι ίδιοι 
ποιος είμαι όταν έκανα τις ερωτήσεις και τις 
απαντήσεις ώστε να υπάρχει αληθινός διάλογος. 
Όπως το κάνετε και εσείς! Εγώ σας απαντάω όπως 
θα απαντούσα σε δημοσιογράφους μεγαλύτερης 
ηλικίας.    

7. (Αλέξανδρος) Στο δημοτικό σχολείο θυμάστε ποιο 
ήταν το αγαπημένο σας παιχνίδι; 
Είμασταν πιο πολύ στα ομαδικά. Μην αγχωθείτε με 
αυτό που θα πω. Εμείς παίζαμε ποδόσφαιρο με 
πέτρα!  
(Αλέξανδρος) Πέτρα;;; 
Ναι, ξέρω σε ξάφνιασα! Εγώ έπαιζα συνήθως τον 
ρόλο του τερματοφύλακα και μου έδιναν τα ρούχα 
και οι 
άλλοι 
για να 
σταματά
με την 
πέτρα, 
γιατί δεν 
είχαμε 
μπάλα. 
Μια 
χαρά 
ήταν 
αυτό το 
παιχνίδι, 
ήταν βέβαια κάπως επικίνδυνο.  
(Έκτορας) Ήσασταν καλός στον ρόλο του 
τερματοφύλακα; 
Ναι, εγώ ήμουν πάντα καλός ως τερματοφύλακας 
γιατί θεωρούσα πως πρέπει να σωθεί η ομάδα, την 
τελευταία στιγμή τουλάχιστον. Άρα τα ομαδικά 
παιχνίδια ήταν πάντοτε τα αγαπημένα μου. 
(Αλέξανδρος) Δεν πόναγε;;; (συνεχίζει ο Αλέξανδρος 
σοκαρισμένος!) 
(Γέλια) Όταν είχαμε τα ρούχα στο σωστό μέρος ήταν 
μια χαρά, όταν ήταν αλλού ήταν διαφορετικά! 

8. (Βασίλης) Αισθανόσασταν από μικρός ότι είστε 
ξεχωριστός;  
Ναι, είναι φυσιολογικό. Ξέρεις είναι κάπως ανάποδα 
τα πράγματα. Στην αρχή νομίζουμε ότι είμαστε όλοι 
ίδιοι και σιγά σιγά μας εξηγούνε οι άλλοι ότι δεν 
είμαστε όλοι ίδιοι. Στην αρχή θεωρείς ότι όλοι σου 

μοιάζουν και μετά καταλαβαίνεις από τους άλλους 
ότι δεν σου μοιάζουν όλοι γιατί εσύ δεν μοιάζεις με 
αυτούς. Αλλά αυτό που έχει σημασία δεν είναι τόσο 
η διαφορά, αλλά η ποικιλία. Μπορείς να παίξεις με 
ανθρώπους που έχουν εντελώς διαφορετικές 
ικανότητες και σιγά σιγά οργανώνουμε πιο πολύ τα 
παιχνίδια παρά παίζουμε. Εσείς για παράδειγμα, δεν 
είστε στην ίδια τάξη όλοι. Ο πιο μικρός κάνει 
ερωτήσεις και τον βάλατε και πιο μπροστά 
φαντάζομαι και λόγω ύψους. Ωστόσο, θεωρείτε ότι 
οι ερωτήσεις που θα κάνει θα είναι το ίδιο με των 
υπολοίπων. 

9. (Κωνσταντίνος) Ποιος κατάλαβε πρώτος από τον 
περίγυρό σας ότι διαφέρετε σε σχέση με τα άλλα 
παιδιά; Σε τι ηλικία;  
Εγώ έπαιζα σκάκι από 2 ετών. Εσείς πόσο χρονών 
είστε τώρα (τα παιδιά απαντάνε 11, 12, 7). Άρα 
παίζετε σκάκι εδώ και 10 χρόνια! Δεν είναι όμως 
αυτό το θέμα. Σημασία έχει η ποικιλία. Να είμαστε 
διαφορετικοί και να αγαπούμε να είμαστε με 
ανθρώπους που είναι διαφορετικοί γιατί μας δίνουν 
άλλες ιδέες άλλες σκέψεις και άλλα αισθήματα! 
Όταν μοιάζουμε πάρα πολύ είναι σαν να μιλάμε με 

τον καθρέφτη μας.  
(Κωνσταντίνος) Σας 
βοήθησαν οι δάσκαλοι 
σας να αξιοποιήσετε τη 
διαφορετικότητα σας; 
Αν ναι, πώς; 
Όχι, όχι. Εκεί που 
βοηθάνε οι δάσκαλοι 
είναι στο να εξελιχθείς, 
όχι να γίνει ακόμα πιο 
διαφορετικός. Αυτό που 
έχει σημασία είναι ότι 
εσύ όταν λειτουργείς 
διαφορετικά απορροφάς 

διαφορετικά το μάθημα. Οι δάσκαλοι ασχολούνται 
με την εξέλιξη όλων των μαθητών.  

10. (Βασίλης) Πώς αξιοποιούσατε τον ελεύθερο χρόνο 
σας σαν παιδί; Πώς τον αξιοποιείτε τώρα; 
Δεν είχα ποτέ ελεύθερο χρόνο. Σκεφτόμουν συνεχώς 
και έγραφα. Μελετούσα και διάβαζα βιβλία. Εκτός 
βέβαια, εάν είμασταν με άλλα παιδιά και παίζαμε 
όλοι μαζί. Αλλά δεν ήταν για ελεύθερο χρόνο. Ήταν 
για να παίξουμε, παραδείγματος χάριν Ολυμπιακούς 
Αγώνες. Να κάνουμε πράγματα για να ξεπεράσουμε 
τις φοβίες μας και μετά να παίξουμε και στρατηγικά 
παιχνίδια.  

11. (Κωνσταντίνος) Ποια πιστεύετε ότι είναι η πιο 
βασική ικανότητα που πρέπει να διαθέτει ο 
μαθητής για να ανταπεξέλθει στο σημερινό κόσμο; 
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Να εμπιστεύεται τον δάσκαλο, γιατί αν δεν το κάνει 
και αν δεν καταλαβαίνει ότι ο δάσκαλος είναι μια 
προσφορά για να εξελιχθεί δεν μπορεί να 
θωρακίσει την σκέψη του σωστά και μετά δεν 
λειτουργεί καλά με τον άλλο κόσμο. Ο δάσκαλος 
είναι φτιαγμένος για να τον βοηθάει. Πρέπει 
λοιπόν, ο μαθητής να τον εμπιστεύεται.  

12. (Έκτορας) Ποιες τρεις συμβουλές θα δίνατε σε 
ένα παιδί Δημοτικού; 
Αν εμπιστεύεσαι τον δάσκαλο τότε μπορείς να 
μάθεις πράγματα πιο γρήγορα, πιο 
αποτελεσματικά και να τα θυμάσαι μετά από 
χρόνια. Αυτό που κάνει η παιδεία είναι να σε 
κάνει πιο ανθρώπινο. Αυτή η διαδικασία θέλει 
εμπιστοσύνη και θέλει και μελέτη. Πρέπει να 
θεωρούμε ότι αυτά που λέει ο δάσκαλος είναι 
πάντοτε σημαντικά, άρα πρέπει να τα καταγράψουμε 
για να μην τα ξεχάσουμε.   

13. (Έκτορας) Ποια είναι η γνώμη σας για το σημερινό 
δημόσιο δημοτικό ελληνικό σχολείο; Τι θα 
προτείνατε για να γίνει καλύτερο; 
Να μην έχουμε πια πανελλήνιες ως διαγωνισμό. Να 
έχουμε απλώς εξετάσεις οι οποίες να έχουν βάση. 
Δηλαδή εάν είναι δέκα στα είκοσι, να είναι ένα 
αληθινό δέκα στα είκοσι, έτσι ώστε να ξέρουμε ποιες 
είναι οι βασικές γνώσεις που ξέρει ένα παιδί και να 
πηγαίνει στην επόμενη τάξη επειδή τις έχει 
αποκτήσει. Το να πηγαίνουμε στην επόμενη τάξη 
αυτόματα, έχοντας πολλά κενά είναι δύσκολο. Κατά 
τα άλλα δεν κοιτάζω διαφορετικά το δημόσιο και το 
ιδιωτικό. Λέω απλώς ότι θα πρέπει ο διαγωνισμός 
που γίνεται στην Γ’ Λυκείου και αλλάζει όλα τα 
δεδομένα, να είναι εξετάσεις και όχι διαγωνισμός 
έτσι ώστε αυτός που έχει τις βασικές γνώσεις να 
μπορεί να πάει στο πανεπιστήμιο που θέλει.  
(Κωνσταντίνος) Όσον αφορά το Δημοτικό σχολείο; 
Προτείνω έξυπνη παιδεία. Πράγματα που έχουν 
σχέση με βιώματα. Υπάρχουν τεχνικές, όπως της 
Montessori, τεχνικές βιωματικές, όπου μπορείτε να 
κάνετε πειράματα, να λύνετε ασκήσεις παζλ, όπως 
κάνετε τώρα. Δηλαδή αυτό που κάνετε σαν 
δημοσιογραφία. Θα μάθετε πολλά πράγματα για το 
πως λειτουργούν και οι μεγάλοι δημοσιογράφοι. Αν 
ήσασταν σε μια κλασική εκπαίδευση θα σας έλεγαν 

να περιμένετε να γίνετε 18 ετών για να το μάθετε. 

Θα ήθελα επίσης, στον τομέα των πειραμάτων, των 
επιστημών, να κάνετε και εσείς πειράματα ώστε να 
βλέπετε πραγματικά την ζωή και όχι απλώς μέσα από 
ένα μάθημα. Ξέρετε ότι άμα πάρετε μία πατάτα, 
μπορείτε να ανάψετε φως με το ρεύμα της πατάτας; 
Είναι μερικά πράγματα που υπάρχουν στη φύση που 
είναι πραγματικά σπουδαία και άμα δεν τα κάνετε τα 
πειράματα και με τα χέρια σας και με την σκέψη σας 
δεν τα καταλαβαίνετε.  

14. (Αλέξανδρος) Τι έχετε σπουδάσει; 
Έχω σπουδάσει πολλούς τομείς ταυτόχρονα επειδή 
ήμουν στην Γαλλία και μπορούσαμε να το κάνουμε 
αυτό. Άρα αυτό μας επιτρέπει να έχουμε ένα 
ευρύτερο φάσμα σπουδών που μπορεί να είναι από 
μαθηματικά έως λογοτεχνία, γλωσσολογία, φυσική 
κ.α. Αλλά είναι πάντοτε το ίδιο. Μην αγχώνεστε! 
πάντοτε είναι δάχτυλα από το ίδιο χέρι!  

15. (Βασίλης) Είστε καθηγητής πανεπιστημίου, ποιητής, 
συγγραφέας. Ποια από όλες αυτές τις ιδιότητες 
επιλέγετε και γιατί; 
Δεν επιλέγω αυτές τις ειδικότητες. Στην 
πραγματικότητα ασχολούμαι με το να βοηθάω την 
ανθρωπότητα με διάφορους τομείς. Άρα άμα 
χρειαστεί ένας τομέας για να εκφραστώ ή να κάνω 
κάτι συγκεκριμένο, τον χρησιμοποιώ. Άρα δεν 
επιλέγω τον τομέα, επιλέγω την δράση.  
(Κωνσταντίνος) Μπορείτε να μας εξηγήσετε τι 
εννοείτε; 
Για παράδειγμα ο Έκτορας είναι με σπασμένο χέρι. 
Εσύ τι θα του πεις; Να κάνει μαθηματικά ή θα 

προσπαθήσεις να κάνεις τον γιατρό; 
(Κωνσταντίνος) Τίποτα από τα δύο 
Κι όμως, θα προσπαθήσεις να κάνεις τον γιατρό. 
Θέλω να πω ότι όταν υπάρχει μια ανάγκη 
λειτουργούμε σαν χαμαιλέοντας και άμα έχουμε 
γνώσεις σε έναν τομέα ασχολούμαστε με αυτό τον 
τομέα εκείνη την στιγμή. Την ώρα που ο Έκτορας έχει 
σπασμένο το χέρι δεν θα του μιλούσες για 
μαθηματικά και γεωλογία.   
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16. (Έκτορας) Ιδρύσατε μία εταιρεία στην  οποία για να 
εγγραφεί κάποιος πρέπει να έχει IQ 76 και άνω; 
Όχι, λάθος! 176 και άνω! Γιατί;  
Μου άρεσε το 76! Είχε πλάκα! 176 λοιπόν, ναι!  
(Έκτορας) Υπάρχουν άλλα κριτήρια ή μόνο το 
υψηλό IQ; 
Όχι, όχι! Μόνο αυτό αρκεί. Η ιδέα είναι απλή: να μην 
υπάρχει καμία διαφορά ταξική, εάν ένας είναι 
πλούσιος ή φτωχός, έχει σπουδάσει ή όχι. Ό,τι έχει ο 
εγκέφαλός του. Εάν μπορεί να ξεπεράσει αυτό το 
όριο τότε είναι καλοδεχούμενος. Έχουμε συζητήσεις 
που βασίζονται σε μια πολύ απλή ιδέα: ότι 
οποιοσδήποτε έχει αυτήν την ικανότητα θα είναι στο 
τραπέζι με την ίδια αξία.  
(Έκτορας) Τι συζητάτε σε αυτήν την εταιρεία;  
Είναι πιο πολύ σαν σύλλογος. Μιλάμε για διάφορα 
προβλήματα που αφορούν τομείς όπως τα 
μαθηματικά, η φυσική, η βιολογία, ο εγκέφαλος και 
πως μπορούμε μετά να δημοσιεύσουμε άρθρα, να 
παράγουμε ένα έργο που μπορεί να βοηθήσει όταν 
οι άλλοι το διαβάζουν. Για  παράδειγμα, να μελετάμε 
μερικές καταστροφές που έχουν γίνει και να δούμε 
πως θεραπεύεται ένα γεγονός. Αυτήν την περίοδο 
έχουμε μιλήσει για πυρκαγιές, ειδικά λόγω 
Αυστραλίας, έχουμε μιλήσει για υιούς επειδή έχουμε 
το θέμα με την Κίνα.  Ασχολούμαστε ταυτόχρονα με 
την έρευνα και την επικαιρότητα της ανθρωπότητας.  

17. (Κωνσταντίνος) Ποια χαρακτηριστικά πρέπει να 
έχει κάποιος πέρα από το IQ για να είναι χρήσιμος 
για την κοινωνία ή θεωρείτε ότι ένα υψηλό IQ 
αρκεί; 
Ένα υψηλό IQ δεν αρκεί. Στην πραγματικότητα 
πρέπει να αγαπάει την ανθρωπότητα. Να αγαπάει 
τους άλλους, να βοηθάει τους άλλους. Άρα να είναι 
αλτρουιστής. Άρα δεν έχει σημασία να έχει υψηλό 
IQ. Στο επίπεδό του ο καθένας μπορεί να βοηθήσει. 
Στο ποδόσφαιρο, για παράδειγμα, που σίγουρα 
παίζετε, δεν είμαστε όλοι επιθετικοί, αμυντικοί ή 
τερματοφύλακες. Ο καθένας έχει έναν ρόλο και όλοι 
μαζί, όπως είναι τα δάχτυλα του χεριού, κάνουμε 
πράγματα. Σημασία έχει η ομαδικότητα και πως 
λειτουργούμε με τους άλλους.  

18. (Έκτορας) Πώς ενημερώνεστε στην καθημερινότητά 
σας και πώς εισπράττετε και διαχειρίζεστε την 
καινούργια γνώση που λαμβάνετε; 
Υπάρχουν δύο πράγματα. Πρώτα από όλα είναι αυτά 
που κάνω μόνος μου. Αυτό έχει πιο πολύ σχέση με 
άλλους δασκάλους, όπως είναι τα βιβλία. Μετά έχω 
πολλούς μαθητές που μου δίνουν νέα δεδομένα που 
έχουν βρει και τα αναλύουμε. Το θεωρητικό μέρος 
είναι πιο πολύ, αν θέλεις, ατομικό και όλα τα θέματα 
της επικαιρότητας και τα προβλήματα τα οποία 
πρέπει να γράψουμε είναι μία ενημέρωση και μία 

ανατροφοδότηση από τους ίδιους τους μαθητές. 
Δηλαδή βοηθάνε τη βοήθεια. 

19.  (Βασίλης) Αναφέρατε στην ιστοσελίδα σας ότι 
παίζετε σκάκι από 2 ετών. Πώς γίνεται αυτό;  
Είναι πολύ απλό! Μαθαίνεις τους κανόνες από το 
σκάκι, συγκεντρώνεσαι, δίνεις σημασία σε όλα τα 
κομμάτια. Εάν είχα εσάς σαν μαθητές, θα σας έλεγα 
ότι κάθε πιόνι για κάθε κομμάτι πρέπει να έχει ένα 
όνομα. Συνήθως βάζω τα ονόματα των φίλων μου. 
μετά θα δείτε ότι προσέχετε περισσότερο τα 
κομμάτια σας και ότι αυτό που έχει σημασία είναι να 
μην τα θυσιάζετε τζάμπα. άρα ακόμα και όταν είσαι 
μικρό παιδί καταλαβαίνεις ότι δεν πρέπει να 
θυσιάζεις πιο μικρά παιδιά. 

20.  (Κωνσταντίνος) Εάν σας έλεγαν να βρείτε το χ μιας 
εξίσωσης που θα οδηγούσε σε αφανισμό μιας 
ομάδας ανθρώπων ή καταστροφή, θα λύνατε αυτή 
την εξίσωση; 
Όχι, θα έκανα ότι μπορούσα για να την αφοπλίσω. 
Διότι ασχολούμαστε με τέτοια θέματα, δηλαδή με 
την προστασία των αθώων, των λαών λόγω των 
γενοκτονιών, και μπορώ να σου πω ότι στην 
πραγματικότητα έχουμε πολλές εξισώσεις να 
λύσουμε για να σώσουμε τον λαό. Άρα είναι κάπως 
ανάποδα αλλά καταλαβαίνω την ρητορική της 
ερώτησης. Πάντοτε εμείς προστατεύουμε την 
ανθρωπότητα και δεν κάνουμε την επιστήμη για την 
επιστήμη, την τέχνη για την τέχνη, αλλά κάνουμε τα 
πάντα για να μην κινδυνεύουν οι αθώοι. Η ιδέα είναι 
ότι αν αγαπάς την ανθρωπότητα και είσαι δίκαιος 
πρέπει να προστατέψεις τους αθώους από τη 
βαρβαρότητα. 
 Βαρβαρότητα μπορείς να έχεις και στο σχολείο όπως 
είναι το bullying, είναι μία μορφή βίας. Είναι όταν 
παίρνουμε θέση για κάποιον που χρειάζεται 
προστασία. Άρα από τη στιγμή που το νιώθουμε 
αυτό ότι πρέπει να προστατεύουμε τους άλλους, κάτι 
που έλεγαν και οι Σπαρτιάτες σε πολεμικό επίπεδο, 
τότε νιώθουμε την ανάγκη να ξέρουμε καλύτερα να 
αντιμετωπί
σουμε 
προβλήματ
α για να 
βοηθάμε 
καλύτερα 
τους 
άλλους 
που έχουν 
ανάγκη.

 Δημοσιογράφοι: Έκτορας Πλωμαρίτης, Βασίλης Μακρίδης, Κωνσταντίνος 
Παπαδάκης και Αλέξανδρος Χαλκιαδάκης! Ευχαριστούμε πολύ την κυρία 
Βασιλική που μας έδωσε αυτήν την καταπληκτική ιδέα, την κυρία Ιουλία που 
μας βοήθησε να πραγμαοποιήσουμε την συνέντευξη μέσω skype αλλά και την  
διευθύντριά μας, κυρία Βίκυ που στήριξε την ιδέα μας από την πρώτη στιγμή! 
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Ένα θέμα που μας απασχόλησε ιδιαίτερα το 

τελευταίο διάστημα είναι οι φωτιές στην Αυστραλία. 

Μεγάλες εκτάσεις γης καταστράφηκαν ενώ πολλά 

ζώα χάθηκαν. Πολλοί άνθρωποι έσπευσαν να 

βοηθήσουν, ανάμεσα τους και πολλά παιδιά, όπως 

εσύ και εγώ…  

Ο φωτογραφικός φακός αποτύπωσε μια συγκινητική 

στιγμή την ώρα που ένα νεαρό καγκουρό, εμφανώς 

ταλαιπωρημένο αναζητά βοήθεια από ένα παιδί, το 

οποίο παίρνει ένα ποτιστήρι και του ρίχνει νερό στο σώμα του ενώ στην συνέχεια 

του βάζει ένα μπολ με νερό για να πιει. 

Όταν ενημερωθήκαμε για το θέμα και βλέποντας αυτές τις εικόνες, οι 

περισσότεροι συμφωνήσαμε ότι αισθανθήκαμε στεναχώρια για μια τόσο μεγάλη 

οικολογική καταστροφή και για το γεγονός ότι τόσα 

εκατομμύρια ζώα έχασαν την ζωή τους. Κάποιοι 

από εμάς νοιώσαμε θυμό, γιατί πιστεύουμε ότι οι 

μεγάλοι έχουν την δύναμη να αποτρέπουν τέτοιες καταστροφές και δεν το 

κάνουν. Άλλοι, βλέποντας το παιδί 

να είναι εκεί να βοηθάει, 

αισθανθήκαμε συγκίνηση και 

ελπίδα για το γεγονός ότι 

υπάρχουν άνθρωποι που νοιάζονται 

και βοηθούν όπως μπορούν. 

Επίσης, η Βασιλική (Γ1) μας είπε 

ότι αισθάνθηκε χαρά βλέποντας το 

παιδί να βοηθάει το καγκουρό και πιστεύει ότι το καγκουρό είναι 

και αυτό χαρούμενο που κάποιος το φροντίζει.  

Εννοείται ότι αν είμασταν στην θέση του παιδιού θα κάναμε 

το ίδιο! Όλοι συμφωνήσαμε σε αυτό! Η Αλεξία από το Γ1, μας είπε 

ότι αν 

ήταν 

στην 

θέση του 

παιδιού θα έπαιρνε μια μεγάλη αγκαλιά το 

καγκουρό! Επίσης, ο Θοδωρής πρότεινε να 

δημιουργούσαμε μια καμπάνια ενημέρωσης μέσω 

τον social media, για να ευαισθητοποιήσουμε και 

άλλους συνομήλικούς μας για το θέμα ενώ ο Τάσος 

είπε ότι θα ήταν ωφέλιμο τα σχολεία της 

Αυστραλίας να δημιουργήσουν ομάδες κάθε είδους 

βοήθειας! Σε όλα αυτά, ο ‘Εκτορας πρόσθεσε την 

ιδέα να μαζέψουν τα σχολεία της Αυστραλίας χρήματα μέσω μιας φιλανθρωπικής συναυλίας (Αυτό θα ήταν 

εύκολο! Και ποιος δεν ξέρει να τραγουδά;! Λα λα λα) για να αγοράσουν τρόφιμα και είδη πρώτης ανάγκης ενώ 

Η Αυστραλία καίγεται 

Σκίτσο του Μανώλη Πρέγκα ΣΤ2 

Σκίτσο του Νίκα Τσαμερασβίλι 
ΣΤ3 

Σκίτσο της Ιωάννας Χρυσικού ΣΤ3 
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όταν σταματήσουν οι φωτιές να ξεκινήσουν όλοι μαζί την αναδάσωση (Σπύρος)! Τέεελεια ιδέα!! Τέλος, ο 

Κωνσταντίνος τόνισε το θέμα της ενημέρωσης του κόσμου, με την βοήθεια ενός εκδότη εφημερίδας!  

Και αυτό ακριβώς κάναμε, μέσα από την δικιά μας εφημερίδα! 

Όσον αφορά τις αιτίες 

των πυρκαγιών, ομόφωνα 

είπαμε ότι είναι ο άνθρωπος 

έχει βάλει το χεράκι του με 

κάθε τρόπο. Είτε λόγω 

αφέλειας είτε και σκόπιμα 

πολλές φορές μπορεί να 

προκαλέσει τεράστιες 

καταστροφές. Ωστόσο, στην 

περίπτωση της Αυστραλίας οι 

υψηλές θερμοκρασίες, η 

ξηρασία και οι θυελλώδεις 

άνεμοι δημιούργησαν ένα εκρηκτικό μείγμα!!! Μια 

παρατεταμένη ξηρασία, η χειρότερη εδώ και δεκαετίες, 

ένας καύσωνας με τις υψηλότερες θερμοκρασίες που έχουν 

ποτέ καταγραφεί 

στην Αυστραλία για 

τον Δεκέμβριο μήνα 

σε συνδυασμό με 

θυελλώδεις ανέμους 

που 

αναποδογυρίζουν 

ακόμα και πυροσβεστικά 

οχήματα, δημιουργούν 

ένα σκηνικό που 

διευκολύνει είτε 

προκαλεί την εκδήλωση 

τέτοιων πυρκαγιών. 

Βασική αιτία για όλα αυτά είναι σίγουρα η κλιματική 

αλλαγή.  

Ο Σπύρος πρότεινε αύξηση των πυροσβεστικών 

δυνάμεων και των δασοφυλάκων σε περιόδους που 

κρίνονται κρίσιμες, ενώ ο Τάσος τόνισε την σημασία των αντιπυρικών ζωνών στα δάση για να μην 

εξαπλώνεται η φωτιά. Σημαντική είναι και η ενημέρωση μικρών και μεγάλων σχετικά με την κλιματική αλλαγή 

(Θοδωρής) αλλά και η ύπαρξη αυστηρότερων ποινών από τις κυβερνήσεις σε όσους κατά λάθος ή σκόπιμα 

βάζουν φωτιές στα δάση (Έκτορας και Κωνσταντίνος). Τέλος, ο Δημήτρης (Γ1) πρότεινε στους μαθητές της 

Αυστραλίας να φιλοξενήσουν στα 

Η κάρτα της Εύας Φαϊτάκη ΣΤ3 

Σκίτσο του Χρήστου Παππά ΣΤ3 

Σκίτσο της Ιωάννας Σ. ΣΤ3 

Σκίτσο της Μαρίας Αργέντη Β1 

Σκίτσο της Βασιλικής Β1 

Σκίτσο της Ισαβέλλας Β1 
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σπίτια τους τα τραυματισμένα ζωάκια! 

Και μην νομίζετε ότι επειδή η Αυστραλία είναι 

χιλιόμετρα μακριά, δεν μας αφορά! Αυτή η οικολογική 

καταστροφή επηρεάζει ολόκληρο τον πλανήτη!! Από την 

μία, τα τοξικά αέρια του καπνού με τον αέρα 

μεταφέρονται σε όλο τον κόσμο και αυξάνουν τις 

πιθανότητες εμφάνισης αναπνευστικών προβλημάτων 

στους ανθρώπους (Τάσος). Από την άλλη, πολλά ζώα 

πεθαίνουν και διαταράσσεται η ισορροπία της τροφικής 

αλυσίδας και άρα ολόκληρης της χλωρίδας και της 

πανίδας (Κωνσταντίνος). Καταλήγουμε έτσι, στο γεγονός 

ότι η σωτηρία του πλανήτη μας είναι υπόθεση όλων μας (Σπύρος)!!! 

 
 

 

Σώσε τα καγκουρό! 
Δώσ’ τους νερό και φαγητό! 

Η φωτιά να μην τα κάψει 
και ποτέ να μην τα αρπάξει! 

Το όμορφο αυτό νησί 
Ποτέ ξανά να μην καεί 
Και οι κάτοικοι να είναι 
Πάντα χαμογελαστοί ! 

 
 

Σκίτσο του Ιορδάνη Β1 

Σκίτσο και Ποιήμα που έγραψαν οι μαθητές του Γ1 

Το άρθρο αυτό επεξεργάστηκαν ο 
Κωνσταντίνος Παπαδάκης, ο Έκτορας 

Πλωμαρίτης, ο Σπύρος 
Πανταζόπουλος, ο Τάσος Τσάκαλος, 
ο Θοδωρής Τσανακάκης καθώς και 

τα τμήματα Γ1, Β1 και ΣΤ3 με τις 
δασκάλες τους Αναστασία Καλατζή, 

Ελισάβετ Σαπουντζή και Μαρία 
Αναγνώστου 

Μια εικόνα, 
τρεις 

απόψεις 

Δείξαμε την διπλανή εικόνα σε τρία άτομα, 
έναν 12χρονο, έναν 25χρονο και έναν 

50χρονο. 
Μπορείς να αντιστοιχήσεις τι σχολίασε ο 

καθένας; 

Είναι φυσιολογικό οι άνθρωποι να κοιτούν το 

βιβλίο με απορία! Η εικόνα αυτή παρουσιάζει 

την σημερινή πραγματικότητα! Δεν 

χρειάζονται τα βιβλία! Μέσα από το 

διαδίκτυο μπορείς να ενημερωθείς και πιο 

γρήγορα και να βρεις πολλές διαφορετικές 

πληροφορίες! 

Προφανώς και η τεχνολογία είναι πάρα πολύ βοηθητική! Μέσα 

από το διαδίκτυο έχεις πρόσβαση σε άπειρες πληροφορίες! 

Ωστόσο, δεν καταλαβαίνω γιατί κοιτάνε με απορία η άνθρωποι το 

βιβλίο! Η μαγεία του βιβλίου σχετίζεται με το γεγονός ότι μπορείς 

να το κάνεις «δικό σου», να σημειώσεις πάνω σε αυτό! Μπορεί 

να έχουμε όλοι τα ίδια βιβλία, αλλά καθένα από αυτά είναι 

μοναδικό γιατί και εμείς οι ίδιοι είμαστε διαφορετικοί! Οπότε, 

πρέπει να αγαπάμε και τα βιβλία όσο αγαπάμε την τεχνολογία! 

Tο σημαντικό δεν είναι ότι στο διαδίκτυο έχεις πρόσβαση σε άπειρες 

πληροφορίες...αλλά η ικανότητα να συγκρίνεις, να διακρίνεις, να 

αξιολογείς και να καταλήγεις μετά από σκέψη σε δικό σου 

συμπέρασμα! Άρα...ναι η μορφή μπορεί να αλλάξει...Η βάση και η 

ουσία όμως όχι! 

25 50 12 
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 Πόσο κακό κάνουν τα ενεργειακά ποτά στο ανθρώπινο σώμα;  

🤮 😷 

Στις μέρες μας πολλοί έφηβοι πίνουν ενεργειακά ποτά, 

αγνοώντας τις επιπτώσεις που προκαλούν αυτά στο σώμα τους. Ο 

θάνατος του 19χρονου Joshua Merrick έχει συνδεθεί με τα 

ενεργειακά ποτά, τροφοδοτώντας τις ανησυχίες για αυτά τα προϊόντα. 

Με μερικά κουτιά που περιέχουν 13 κουταλάκια του γλυκού ζάχαρη 

και δύο φλιτζάνια καφέ, υπάρχει αυξανόμενη ανησυχία για το τι αυτά 

τα ποτά κάνουν στο νεαρό σώμα και τον εγκέφαλο των παιδιών. Η 

καφεΐνη των ενεργειακών ποτών μπορεί να προκαλέσει ταχυκαρδία, 

υπέρταση, ναυτία, εμετούς, σπασμούς, συμπτώματα ψύχωσης και, σε 

σπάνιες περιπτώσεις, θάνατο. Τα ενεργειακά ποτά έχουν συνδεθεί 

επίσης με συναισθηματικά προβλήματα και την αυτοκτονία., ενώ 

προκαλούν υπερκινητικότητα και έλλειψη συγκέντρωσης στα παιδιά, 

με αποτέλεσμα να είναι πολύ κουρασμένα και ευέξαπτα στο τέλος της 

ημέρας. Οι ακτιβιστές λένε ότι χρειάζεται επειγόντως να τεθούν τα 

όρια ηλικίας για τα ποτά γιατί τα προϊόντα αυτά φτάνουν στην αγορά 

και είναι διαθέσιμα σε όλους χωρίς κανέναν έλεγχο. 

Συχνά οι γονείς δεν έχουν ιδέα ότι τα παιδιά τους πίνουν 

ενεργειακά ποτά , ούτε πόση καφεΐνη βρίσκεται μέσα τους . Μια 

μητέρα σε έρευνα δήλωνε ανήσυχη για τα μυστηριώδη συμπτώματα 

της 15χρονης κόρης της, Τζίνα. «Άρχισε να έχει πολύ άσχημες 

κράμπες στο στομάχι». Δύο μήνες μετά ο πόνος ήταν τόσο άσχημος 

ώστε χρειάστηκε να νοσηλευτεί και να της δοθεί μορφίνη. «Ο γιατρός 

δεν μπορούσε να διαπιστώσει τι ήταν αυτό που της προκαλεί όλα 

αυτά, έτσι ζήτησε από Τζίνα τη διατροφή της», λέει ο πατέρας της . 

«Είχε μια κανονική διατροφή μέχρι που ανέφερε ότι ήπιε energy 

drink. Παραδέχτηκε ότι έπινε περίπου τρία ή τέσσερα κουτιά την 

ημέρα, τα οποία τα αγόραζε στο δρόμο για το σχολείο. Δεν είχα ιδέα - 

Θα πίστευα ότι υπήρχε ένα όριο ηλικίας για αυτά», δήλωνε ο πατέρας 

της. Η Τζίνα κατανάλωνε έως δύο λίτρα την ημέρα ενεργειακά ποτά, 

τα οποίο είναι περίπου 640mg καφεΐνης - η συνιστώμενη ημερήσια 

ποσότητα για τους ενήλικες είναι 400mg. «Δεν νομίζω ότι είχε 

κάποια αίσθηση του τι ήταν αυτά τα πράγματα», λέει η μητέρα της. 

«Της άρεσε μόνο η γεύση και είπε σε όλους τους φίλους της ότι πίνει 

πάρα πολύ». 

Έρευνα που διεξήχθη το 2011 στην Αμερική ανέφερε μία σειρά 

από περιπτώσεις, όπου η υπερβολική πρόσληψη καφεΐνης από τα 

ενεργειακά ποτά είχε συσχετιστεί με συμπτώματα όπως επιληπτικές 

κρίσεις, μανία, εγκεφαλικό επεισόδιο μέχρι και αιφνίδιο θάνατο.  

Γι’ αυτό παιδιά ΠΡΟΣΟΧΗ !!  

                     «Μαγκιά» είναι να προσέχεις το σώμα σου και τον 

εαυτό σου και να του προσφέρεις τα καλύτερα! 

 

 

 

Άρθρο του Κωνσταντίνου Παπαδάκη 

Και τώρα λίγο γέλιο 

-Γιατρέ δεν βλέπω καλά. 

-Το κατάλαβα κύριε, εδώ είναι 

κρεοπωλείο! 

-Γιατρέ, κατάπια το κλαρίνο μου! 

-Είστε τυχερός που δεν είστε 

πιανίστας! 

Πρωί πρωί έχασα 800 θερμίδες! 

Αγόρασα πενιρλί και το ξέχασα στο 

λεωφορείο. 

-Ρε φίλε γιατί έχεις τα χέρια σου 

συνέχεια ψηλά; 

-Άσε με, έχω ντυθεί επιστήμη! 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Την στήλη με  

τα ανέκδοτα 

σε αυτό το 

 τεύχος επεξεργάστηκε  

ο μικρός μας φίλος  

Βασίλης Παναγάκος από Α2 

και ο Βασίλης Μακρίδης από 

το ΣΤ1!! 

- Έχετε βιβλία για τσιγκούνηδες; 
- Ναι. 
- Μου δανείζετε ένα; 

 
- Μπαμπά μου δίνεις 100 ευρώ 

να πάρω γυαλιά γιατί μου 
έσπασαν; 

- Τι λες παιδί μου, για πλούσιο 
με βλέπεις; 

- Δεν ξέρω, δεν βλέπω! 
 
Συζητάνε δυο φαντάσματα: 

- Να σε ρωτήσω κάτι; 
- Τι; 
- Πιστεύεις στους ανθρώπους; 
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ΚΑΡΝΑΒΑΛΙΑ ΣΤΗΝ ΕΛΛΑΔΑ 

 

Πατρινό καρναβάλι 

Το Πατρινό καρναβάλι αποτελεί τόσο τη 

μεγαλύτερη όσο και την παλιότερη αποκριάτικη εκδήλωση 

στην Ελλάδα. Μετρά 190 χρόνια ιστορίας. Το καρναβάλι 

της Πάτρας δεν είναι ένα μεμονωμένο γεγονός αλλά ένα 

σύνολο εκδηλώσεων που περιλαμβάνουν χορούς, 

παρελάσεις, κυνήγι κρυμμένου θησαυρού, καρναβάλι των 

μικρών κ.ά. Οι εκδηλώσεις αρχίζουν στις 17 Ιανουαρίου 

και διαρκούν μέχρι την Καθαρά Δευτέρα. Κορυφώνεται το 

τελευταίο Σαββατοκύριακο της Αποκριάς με την νυχτερινή 

ποδαράτη παρέλαση των πληρωμάτων του Σαββάτου, τη 

φαντασμαγορική μεγάλη παρέλαση αρμάτων και 

πληρωμάτων της Κυριακής και τέλος το τελετουργικό 

κάψιμο του βασιλιά καρνάβαλου στο μώλο της Αγίου 

Νικολάου στο λιμάνι της Πάτρας. 

Η δημιουργία του Πατρινού Καρναβαλιού οφείλεται σε πρόσμειξη διάφορων πολιτιστικών στοιχείων: α) 

πατροπαράδοτα αποκριάτικα έθιμα του ελλαδικού χώρου και της Πάτρας β) επιρροές από τη Δυτική Ευρώπη 

και ιδίως την Ιταλία και τα γειτονικά Επτάνησα γ) καινοτομίες που προέκυψαν στη διάρκεια καρναβαλικών 

εορτασμών στην Πάτρα. Ως προς το πρώτο, το καρναβάλι, όπως και οι περισσότερες αποκριάτικες 

εκδηλώσεις στη Μεσόγειο και τα Βαλκάνια συνδέονται με αρχαίες παγανιστικές εκδηλώσεις και ιεροτελεστίες, 

όπως αυτές προς τιμή του Διονύσου. 

Επιπλέον, οι σύγχρονες ρίζες του Πατρινού Καρναβαλιού τοποθετούνται στις αρχές του 19ου αιώνα. 

Οι περισσότερες απόψεις συγκλίνουν στο ότι αφετηρία του Πατρινού Καρναβαλιού υπήρξε ο πρώτος 

αποκριάτικος χορός μετά την απελευθέρωση, που δόθηκε το 1829 στην οικία του εμπόρου Μωρέττη. Όμως 

ρόλο στην δημιουργία του Πατρινού Καρναβαλιού φέρεται να είχαν και οι γαλλικές δυνάμεις του στρατηγού 

Μαιζώνος, οι οποίες στάθμευαν στην πόλη μετά την απελευθέρωση από τους Τούρκους το 1828. 

Τελετή έναρξης  

Στις 17 Ιανουαρίου κάθε χρόνο, κάνει την εμφάνισή του στους δρόμους της Πάτρας ο τελάλης του 

Πατρινού Καρναβαλιού. Τα τελευταία χρόνια, μια ειδική κατασκευή με τη μορφή μουσικού άρματος. Ο τελάλης 

αναγγέλλει με κάθε καρναβαλική επισημότητα την έναρξη του 

Καρναβαλιού με ένα σκωπτικό μήνυμά του και καλεί τους Πατρινούς 

να συγκεντρωθούν το βράδυ της ίδιας μέρας στην Τελετή Έναρξης, 

στην κεντρική πλατεία της πόλης, την Πλατεία Γεωργίου. Εκεί κατά 

τη διάρκεια μιας φαντασμαγορικής γιορτής με στοιχεία έκπληξης, 

μιας και το περιεχόμενό της κρατιέται μυστικό ως την τελευταία 

στιγμή, κηρύσσεται η έναρξη του Πατρινού καρναβαλιού από τον 

Δήμαρχο Πατρέων από τον εξώστη του Δημοτικού Θεάτρου 

Απόλλων. 

Το καρναβάλι των μικρών  
Σημαντική καινοτομία της τελευταίας δεκαετίας με ρίζες όμως στο 

baby rally που πρωτοδιοργανώθηκε το 1968 με πρωτοβουλία του 
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Φυσιολατρικού Συνδέσμου Πατρών και πανευρωπαϊκή αποκλειστικότητα του Πατρινού Καρναβαλιού αποτελεί 

το "Καρναβάλι των Μικρών" που κορυφώνεται με την Μεγάλη Παρέλαση των Μικρών κάθε Κυριακή του 

Ασώτου. Εκείνη την ημέρα χιλιάδες μικροί καρναβαλιστές από την Πάτρα, τη Δυτική Ελλάδα αλλά και από όλη 

την Ελλάδα παρελαύνουν στους κεντρικούς δρόμους της Πάτρας σε ομάδες. Μαζορέτες και η νεανική μπάντα 

του Δήμου συνοδεύουν τα παιδιά. Με την πάροδο των χρόνων το Καρναβάλι των Μικρών ακολουθεί τη δική 

του επιτυχημένη πορεία συναγωνιζόμενο επάξια εκείνο των μεγάλων. 

Ξανθιώτικο Καρναβάλι 

Ο θεσμός με τη μεγαλύτερη διάρκεια ζωής στην πόλη 

της Ξάνθης είναι αυτός του Ξανθιώτικου Καρναβαλιού - 

Θρακικών Λαογραφικών Εορτών, που ξεκίνησε το 1966. 

Έχει διαγράψει μια πορεία 55 ετών, που πέρασε ποικίλες 

φάσεις εξέλιξης και μετάλλαξης φθάνοντας έως τις μέρες 

μας. 

Η Ξάνθη διοργανώνει το μεγαλύτερο Καρναβάλι της 

Βόρειας Ελλάδας και το δεύτερο μεγαλύτερο σε όλη την 

Ελλάδα, μετά το Καρναβάλι της Πάτρας. Κάθε χρόνο στην 

περίοδο του τριωδίου διοργανώνονται δεκάδες εκδηλώσεις 

για μικρούς και μεγάλους. Το Ξανθιώτικο Καρναβάλι έχει να 

επιδείξει μια σειρά εκδηλώσεων γύρω από τη μουσική, το χορό και το θέατρο, εκθέσεις με εικαστικό ή άλλο 

περιεχόμενο, διαλέξεις, παρουσιάσεις βιβλίων και προβολές ταινιών καθώς και πολλές επιλογές για 

ψυχαγωγία, ξεφάντωμα και γλέντι. Στη διάρκεια των τριών αυτών εβδομάδων των καρναβαλικών εκδηλώσεων 

στην πόλη της Ξάνθης συρρέουν σπουδαίοι καλλιτέχνες για συναυλίες.  

Μέχρι και την δεκαετία του 1950 οι αποκριάτικες εκδηλώσεις που διοργανώνονταν στην Ξάνθη είχαν 

κυρίως λαογραφικό χαρακτήρα, με έντονα προβεβλημένα τα παραδοσιακά θρακιώτικα στοιχεία. Συμμετείχαν 

κυρίως χορευτικά συγκροτήματα και όλοι οι πολιτιστικοί σύλλογοι των τριών νομών της Θράκης και κάποιοι 

γειτονικών περιοχών. Στα μέσα της δεκαετίας του 1960 ορισμένοι Ξανθιώτες με φαντασία, διάθεση και τόλμη 

προώθησαν την ιδέα των λαϊκών γιορτών κατά την περίοδο της Αποκριάς. Έτσι, το 1966 για πρώτη φορά 

οργανώθηκαν στη Ξάνθη οι Αποκριάτικες Θρακικές Γιορτές. Οι Γιορτές του 1966 και 1967 οργανώθηκαν 

από την Τοπική Επιτροπή Τουρισμού και η σύλληψη της ιδέας τους ανήκει στο γιατρό Στέργιο Στάθη.  

Τελετή λήξης 
Ο θεσμός κλείνει με την Τελετή Λήξης και το έθιμο της 

καύσης του ομοιώματος του Τζάρου στον ποταμό Κόσυνθο. Ο 

«Τζάρος» ή «Τζάρους» κατά τους κατοίκους της Ανατολικής 

Θράκης, ήταν ένα κατασκευασμένο ανθρώπινο ομοίωμα, 

τοποθετημένο πάνω σε έναν σωρό από πουρνάρια. Σύμφωνα 

με τη λαϊκή παράδοσή, την τελευταία Κυριακή της Αποκριάς, ο 

Τζάρος καιγόταν στο κέντρο μιας αλάνας, πλατείας ή σε 

υψώματα, για να μην έχουν το Καλοκαίρι ψύλλους. Το έθιμο 

αυτό το έφεραν οι πρόσφυγες από το Σαμακώβ της 

Ανατολικής Θράκης και αναβιώνει κάθε χρόνο από τους 

κατοίκους του ομώνυμου συνοικισμού, ο οποίος βρίσκεται 

κοντά στη γέφυρα του ποταμού Κόσυνθου. Η ονομασία «Τζάρος» προέκυψε από τον ιδιόρρυθμο ήχο (τζ,τζ,τζ) 

που δημιουργούσε η καύση του θάμνου. Ένα φαντασμαγορικό σόου πυροτεχνημάτων ολοκληρώνει την τελετή. 

 
Άρθρο του Έκτορα 

Πλωμαρίτη με σκίτσα του 
Μανώλη Πρέγκα  
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Μια έρευνα….στο πόδι!! 

Εσύ τι θα ντυθείς στα ΚΑΡΝΑΒΑΛΙΑ; 

Για άλλη μια φορά κάναμε μία από αυτές τις συναρπαστικές έρευνές μας! Ναι, ναι, καλά κατάλαβες! Αυτές 

που ξεσηκώνουν όλη την αυλή! Αυτές που, εκεί που τρως χαλαρός και ξέγνοιαστος το κολατσιό που σου 

έβαλε η μαμά, έρχεται ένας (λίγο τρελαμένος και αλαφιασμένος, θα λέγαμε) μικρός ερευνητής και σε 

ρωτάει «Πώς σε λένε και τι τάξη πας;». «Κάτσε άνθρωπέ μου, να καταπιώ!!», του απαντάς εσύ! 

Αυτή τη φορά η ερώτηση ήταν «Τι θα ντυθείς στα καρναβάλια;» 
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Αγόρια Α, Β, Γ ΤΑΞΕΩΝ

Αγόρια Δ, Ε, ΣΤ ΤΑΞΕΩΝ 
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Κορίτσια Α, Β, Γ
τάξεων

Κορίτσια Δ, Ε, ΣΤ
τάξεων

 
 

   
 

 

Ερευνητές: 
Βασίλης Μακρίδης, Κωνσταντίνος Παπαδάκης, Έκτορας 
Πλωμαρίτης, Τάσος Τσάκαλος, Θοδωρής  Τσανακάκης, 

Βασίλης Συμιγιάννης, Παντελής Νάκας 
Τα δεδομένα επεξεργάστηκε ο Κωνσταντίνος Παπαδάκης 

Το συμπέρασμα που βγάζουμε είναι 
ότι τα αγόρια προτιμούν τις 
τρομακτικές στολές, σε ποσοστό  
26%,   καθώς και στολές σούπερ 
ήρωα με ποσοστό 18% ενώ τα 
περισσότερα κορίτσια (με ποσοστό 
σχεδόν 42%) επιλέγουν να ντυθούν 
πριγκίπισσες. Η δεύτερη προτίμηση 
των κοριτσιών είναι η στολή 
αστυνομικίνας με ποσοστό 19%. 

Επιπλέον, βλέπουμε ότι τα  
περισσότερα από τα μικρά αγόρια του 
σχολείου μας προτιμούν να ντυθούν 
νίντζα (23%) ή τρομακτικές στολές  
(23%) ενώ τα μεγάλα ντύνονται 
κυρίως με τρομακτικές στολές  (43%) 
ενώ ελάχιστα από αυτά ντύνονται 
νίντζα (12,5%). Από την άλλη, την 
στολή του αστυνομικού προτιμούν 
κυρίως τα μεγάλα αγόρια (25%)  του 
σχολείου μας και όχι τα μικρά (9,5%).  

Τέλος, όσον αφορά τα κορίτσια, 
βλέπουμε ότι τα περισσότερα, είτε 
μεγάλα (31%) είτε μικρά (58%) 
προτιμούν την στολή της 
πριγκίπισσας, ενώ κανένα μικρό 
κορίτσι δεν επιλέγει τρομακτική 
στολή σε αντίθεση με τα μεγάλα 
κορίτσια που το 12,5% από αυτά 
θα διαλέξει κάτι τρομακτικό για να 
ντυθεί. 
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Δημοσιογράφοι 

Άρμπερι Ορέστης, Μακρίδης Βασίλης, Παπαδάκης Κωνσταντίνος, Πλωμαρίτης 

Έκτορας (ΣΤ1) 

Τάσος Τσάκαλος, Σπύρος Πανταζόπουλος, Θοδωρής Τζανακάκης (ΣΤ2) 

Και 

Ο Αλέξανδρος Χαλκιαδάκης (Α3) 

Με την βοήθεια της κυρίας Βασιλικής Σωτηριάδου 

Στην «Παρέα της Συμφοράς» συμμετέχουν ο Μανώλης Πρέγκας (ΣΤ2) που ήταν ο 

σκιτσογράφος μας, o Δαβίδ Γκαρνικιάν ΣΤ2, που μας έφερε την λαχταριστή συνταγή 

αυτού του τεύχους, ο Βασίλης Συμιγιάννης Στ1, Παντελής Νάκας Στ1 που μας 

βοήθησαν στην έρευνά μας, Βασίλης Παναγάκος από Α2 που μας έκανε να 

ξεκαρδιστούμε από τα γέλια με τα καταπληκτικά του ανέκδοτα, οι μαθητές των τάξεων 

Β1, Γ1, ΣΤ3 που επεξεργάστηκαν μαζί μας το θέμα με τις πυρκαγιές στην Αυστραλία 

και τις συνέπειες αυτών και μας χάρισαν υπέροχες ζωγραφιές, καθώς και οι 

εκπαιδευτικοί Φωτεινή Μπούτση, Μαρία Φιλοπούλου, Αναστασία Καλατζή, Ελισάβετ 

Σαπουντζή και Μαρία Αναγνώστου! 

Θα θέλαμε να ευχαριστήσουμε θερμά την διευθύντρια της καρδιάς μας, Βίκυ Καββαδία 

γιατί χωρίς την στήριξή της δεν θα μπορούσαμε να τα καταφέρουμε! 

Τέλος, θα θέλαμε να ευχαριστήσουμε όλα τα παιδιά που συμμετείχαν με τις απαντήσεις 

τους στις έρευνές μας  

…. 

 
 

 

 

 

 

Μπορείς να δεις την εφημερίδα 
μας και στο site του σχολείου! Εκεί 
θα βρεις και όλες τις ανακοινώσεις  

για τις σχολικές μας γιορτές και 
εκδρομές και άλλα πολλά! 

https://blogs.sch.gr/4dimkoryd/ 

Στο site του σχολείο μας θα ανεβεί 
και όλο το υλικό που μας έδωσαν 

τα παιδιά του Β1, Γ1 και ΣΤ3 καθώς 
δεν καταφέραμε να βάλουμε όλα τα 

έργα τους στην εφημερίδα και 
επιλέξαμε τυχαία κάποια από αυτά! 

Μπες να δεις τι ωραία πράγματα 
έφτιαξαν οι συμμαθητές μας! 

Συγχαρητήρια παιδιά !! 

https://blogs.sch.gr/4dimkoryd/

